
 
 
 

Zveme všechny žáky, rodi�e a p�átele školy  
na Váno�ní dílnu, 

 která se koná ve �tvrtek 30. listopadu 2006  
od 17 hodin v prostorách kulturního domu. 

 
P�ij�te si vyzkoušet r�zné techniky zdobení váno�ního cukroví, 

výroby ozdob a váno�ních dekorací, práci s voskem a hlínou, 
malování na sklo atd. Vše, co si zde vyrobíte, odnesete si pak 

dom�. P�i vstupu budeme vybírat 30 K� jako p�ísp�vek na 
materiál. (Rodina se dv�ma a více d�tmi 40 K�). 

 
P�íjemné posezení a ob�erstvení zajišt�no. 

T�šíme se na p�íjemn� strávené p�edváno�ní odpoledne. 
 

Základní škola Chotoviny 
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Nové složení MŠR 

Žáci 4. až 9. t�ídy si zvolili své 
nové zástupce do Malé školské 
rady. Stalo se tak ve volbách, které 
prob�hly na naší škole 4. a 5. �íjna 
2006. Vašimi novými hlasy, 
zástupci, bojovníky za vaše práva 
a povinnosti se pro tento školní rok 
stali: 

4. t�ída – Václav Pražák, Lukáš 
Knotek; 5. t�ída – Klára 
Šmejkalová, Daniel K�ížka; 6. t�ída 
– Václav Chalupský, Lukáš Strejc; 
7. t�ída – Barbora Vorá�ková, 
Šárka Camrdová; 8. t�ída – Tomáš 
Horváth, Gabriela Krobová; 9. t�ída 
– Lucie Krej�ová, Martin Viktora. 
Mezi u�iteli jste si vybrali paní 
u�itelku Martinu Soch�rkovou. 
�editel školy Petr Havlík je 
nevoleným zástupcem.  

Na první sch�zi ve �tvrtek 9. lis-
topadu si do svého �ela zvolili Lucii 
Krej�ovou, žákyni deváté t�ídy, 
která od té doby �ídí náš školní 
parlament.  

Obracejte se na n� se všemi p�i-
pomínkami k životu naší školy. 
Snažte se jejich prost�ednictvím 
�ešit v�as všechny problémy, které 
by vám mohly �asem p�er�st p�es 
hlavu, ale také vylepšujte s jejich 
pomocí naše vzájemné vztahy 
i prost�edí, ve kterém spolu mu-
síme �adu let žít a spolupracovat. 

Ji�í Honza 
 

Malá školská rada v novém složení � foto Ji�í Honza 



Hodinka s divadlem 

Pražská harmonická agentura si 
pro d�ti celého prvního stupn� 
a pro nás šestou t�ídu p�ipravila na 
st�ede�ní dopoledne 25. �íjna výu-
kový a zábavný program o divadle 
a divadelních hrách. Sešli jsme se 
v Kulturním dom� v Chotovinách. 
Myslím, že nás to velice bavilo. 
Vybírali z nás herce pro r�zné 
scény. To bylo opravdu super. Já 
sice vybrán nebyl, ale bavil jsem 
se náramn�. Mezi písn�mi nám 
povídali o tom, jak a kde v�bec 
divadlo vzniklo, 
o nejvýznamn�jších autorech 
divadelních her, ale také o tom, jak 
si divadlo vedlo u nás v �echách. 
Myslím, že si d�ti odnesly mnoho 
nových v�domostí, ale hlavn� 
velice dobré nálady.  

P�i jejich vystoupení jsme je 
podporovali bou�livým potleskem 
a výskotem. D�ti se pro své role 
p�evlékaly do r�zných kostým�. 
M�ly t�žké úkoly. �íkaly jazyko-
lamy, hrály pohádku, tancovaly 
s deštníky p�i známé písni 
z filmového muzikálu Rebelové.  

Moc se mi to líbilo a jsem rád, že 
k nám mohli zavítat. Nakonec jsme 
dostali poslední pou�ení, které zní: 
„Cho�te do divadla, protože pro 
prázdné židle se vždy špatn� 
hraje“. 

Václav Chalupský 

Prázdninový den 

Rodi�e se domluvili, že se poje-
deme podívat do muzea 
v Pesanech. Já jsem už v�d�la, že 
v tom muzeu bude vojenská tech-
nika a památky na války z dob 
velmi dávných. Moc se mi tam 
necht�lo, vždy� holky p�ece zajímá 
mnoho jiných v�cí a ne zrovna 
tanky. M�j bratr se velice t�šil, 
protože tanky jsou jeho obor. Ráno 
jsme se nemohli do�kat. S sebou 
jsme vzali strejku Honzu, který na 
vojn� nebyl, tak aby se pokochal 
krásami vojenské techniky. P�i 
p�íjezdu na místo nás zasko�ilo 
parkovišt� plné automobil�. Vešli 
jsme dovnit� a hned proti nám stál 
r�žový tank. Ta�ka nám dovolil na 
n�j vylézt. Když jsme slézali dol�, 
bráchovi ujela noha a sjel to po 
zadku. Samoz�ejm�, že jsme se 
nezapomn�li ob�erstvit ve 
vojenském aut�. Luboš šel prolézt 
tank a mn� to nedalo a vlezla jsem 
tam taky. Ta�ka se tam za námi 

nasoukal a �íkal nám, na co jsou ty 
všelijaké pá�ky a spoustu jiných 
v�cí. Když jsem vylézala úzkým 
pr�lezem, musela jsem se 
bouchnout do hlavy, ale p�ežila 
jsem to. V tom muzeu byl i tank 
z Lidic. I když jsem si myslela, že 
se budu nudit, velice jsem si to 
užila a musím �íct, že se to líbilo 
opravdu všem. Sluní�ko nám 
h�álo, byl to opravdu skv�lý výlet. 
Všem doporu�uji.  

Jelikož se zav�ely brány hrad� 
a zámk�, zav�ely se pro letošní rok 
i brány vojenského muzea neda-
leko Neveklova. T�šíme se, že 
zima nebude tak dlouhá a my bu-
deme op�t mezi prvními jarními 
výletníky, kte�í pomohou brány 
všech našich krás a památek ote-
vírat. 

Olga Kavková 

Papírobraní 

Skon�il každoro�ní sb�r papíru 
na naší škole. Do bohulibé �innosti 
se letos zapojilo celkem 36 žák�, 
ale vzhledem k množství nasbíra-
ného papíru ur�eného k recyklaci, 
ur�it� také jejich rodi��. Celkem 
jsme do sb�rných surovin ode-
vzdali 4923 kg druhotné suroviny. 
Nejv�tším dílem letos p�isp�li 
Lucie Lišková, Ji�í Seidl a Ivana 
Kahounová. Bez ohledu na to, 
kolik kdo mohl p�inést, d�kujeme 
všem žák�m, rodi��m 
i prarodi��m, kte�í pomohli p�írod� 
od zbyte�ného drancování. 

Redakce 

Zelený Hastrman 

V pond�lí 16. �íjna navštívil celý 
první stupe	 Divadlo Oskara 
Nedbala v Tábo�e. P�edstavení 
vypravovalo o Hastrmanovi 
Tatrmanovi, který se m�l stát mu-
žem J�žim�ry. J�žim�ra ho ale 
cht�la jen proto, aby si z jeho 
srdce ud�lala nápoj mládí. 
Hastrman J�žim��e utekl, protože 
dokázal odpov�d�t na t�i otázky: 
„Co je nejsladší, co nejbyst�ejší 
a co je nejbohatší?“ Hastrman si 
nakonec vzal vílu Malvínku. 

P�edstavení se mi moc líbilo, 
protože všichni herci m�li krásn� 
pestrobarevné kostýmy a úžasn� 
hráli. Paní u�itelka nám �íkala, že 
v našem malém školním divadle 
také musíme dob�e vyslovovat 
a krásn� hrát. Když jsme p�ijeli do 
školy, tak jsme se ješt� u�ili. Byl to 
velký zážitek. 

Miroslava Honzová ml. 

Dobrou chu�  
a mírnou zimu 

To p�ejeme všem obyvatel�m 
lesa. Ani letos nenechalo 15 na-
šich spolužák� své p�átele na 
holi�kách a p�ipravilo jim malé 
p�ilepšení pro dlouhé zimní m�-
síce. Celkem nasbírali 431,5 kg 
kaštan� a žalud�. Nejpiln�jšími 
sb�ra�i se stali Lukáš Knotek, 
Luboš Kavka a Kristýna 
Chalupská. Chotovinští myslivci 
jist� doru�í váš dárek v�as ke 
krmelc�m. 

Redakce 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vst�ícné ruce  
st�ední školy 

Jako jiní žáci devátých t�íd i já 
jsem se jela podívat do �eského 
Krumlova na st�ední školu. Když 
jsme tam dorazili, p�ivítali nás dva 
u�itelé. Jeden nás provedl novou 
školou a zhruba ukázal, co by 
m�lo být v p�ijímacím �ízení. Vy-
plynulo z toho, že bych na sob� 
m�la víc pracovat. P�eji všem de-
vá�ák�m, aby se jim splnil sen 
a dostali se na svou vytouženou 
školu. 

Lucie Krej�ová 



Instalace datového projektoru v u�ebn� ICT � foto Ji�í Honza 

Opravdová ma�kanice 

Každoro�n� se v hotelu Palcát 
koná prezentace st�edních škol. 
Spousta budoucích st�edoškolák� 
se tam vypravila a já letos mezi 
nimi nemohla chyb�t.  

Je pátek odpoledne a v�tšina 
chata�� a chalupá�� se ješt� na-

posledy vrhá na svoje nemovitosti. 
Do Tábora se dostávám v pohod�, 
ale zpátky to bude horší. Stojím 
p�ed Palcátem. Ješt� nikdy jsem 
tam na žádné prezentaci nebyla, 
a tak mám strach. Stojím ve vesti-
bulu. Rozhlížím se kolem. Nikde 
žádná zna�ka ani šipka, jakým 
sm�rem bych se m�la vydat. Jsem 
v rozpacích. Mám se zeptat nebo 
nemám? Ale to už vidím, jak se ze 
dve�í sálu hrne dav lidí. Hned si 
�íkám, tam to asi bude.  

Te� už stojím v sále a nejvíc ze 
všeho se snažím neodd�lit se od 
svojí mamky. Jak se zdá, už by-
chom se nemusely najít. Je tu 
hrozná spousta lidí. Všichni se 
snaží urvat si asistenta dané školy 
jenom a jenom pro sebe. To bohu-
žel není možné, ani kdyby se roz-
p�lil. 

Já jsem si vyhlídla „zdrávku“. 
Ten klu�ina vypadá jako její velvy-
slanec. Hned se k n�mu hrnu 
a zahrnuji ho tou hromadou otá-
zek, které mám už asi týden p�i-
pravené. Nejd�ív se mi slušn� 
p�edstavil. Zeptala jsem se ho na 
p�ijímací zkoušky, celkov� na 
školu, jak je na ní spokojený a tak 
podobn�. Prozradil mi, že letos 
maturuje a že se chystá na vojen-
skou zdravotnickou školu. Dozv�-
d�la jsem se pot�ebné informace 
a jsem celkem spokojená. 

Mamka si to tam cht�la ješt� 
celé projít, nabrala mi asi tunu 
prospekt� a už se hrne k autu. Já 
za ní vlaju, sotva popadám dech. 
Jediné moje p�ání v tuto chvíli je 
být doma. 

Tahle prezentace p�ed�ila moje 

o�ekávání, takže jsem s ní pln� 
spokojena. Doufám, že se tam 
jednou dostanu jako velvyslanec 
St�ední zdravotnické školy Tábor 
a že se také budu moci pochlubit 
svými plány do budoucna jiným 
budoucím zdravotním sest�i�kám. 

Lucie Smetanová 

�tete s námi? 

I letos budu piln� �íst knížky 
a poté Vám je prost�ednictvím 
školních novin p�edstavovat. 

Jako první letošní knížku jsem si 
vybrala Velké lži malé lži od 
Joanne Simmsové. 

Je to autor�ina prvotina 
a zvít�zila s ní v sout�ži o nejlepší 
román The Mail On Sunday. 
Knížku vydalo nakladatelství 
Talpress, Praha 2002. 

Hlavní hrdinkou románu je os-
miletá Dorothy. Nechává si �íkat 
Daisy, protože se tak lépe vyrov-
nává s životem. Její otec pomalu 
umírá a matka je here�kou 
a tane�nicí t�etí kategorie. Mají 
málo pen�z a žijí z ruky do pusy. 
Alice má velice zvláštní zp�soby 
výchovy. Daisy nechodí do školy. 
Alice krade a poté v�ci prodává, 
aby m�ly v�bec co jíst. V tomto 
p�íb�hu jde hlavn� o filozofii malé 
a velké lži. Je to dojemný i veselý 
p�íb�h, kde se nakonec ukáže, že 
všechno zlé je pro n�co dobré. 

P�íb�h je �tivý, zajímavý, dokáže 
vás vtáhnout do d�je. To dokáže 
málokterá knížka. Je to stru�n� 
�e�eno šálek mé kávy. 

���������� 
Lucie Smetanová 

  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Výlet do neznáma 
aneb u�ení trochu jinak 

Už jsme zase jeli na výlet, ale 
tentokrát to byl výlet krátký 
a pou�ný. U�ili jsme se, ale nic 
nepsali, ani známku nedostali. 
Zkrátka vše bylo trochu jiné než ve 
škole. Nesed�li jsme v lavicích, ale 
v sedadlech táborského kina Sv�t 
na dalším pokra�ování cyklu 
Planeta Zem�. Op�t jsme se díky 
videozáznamu pracovník� agen-
tury ocitli n�kde v neznámu. Ten-
tokrát v Indonésii. Moderáto�i, kte�í 
s námi byli v kin�, nás seznámili 
s celým programem. Díky fotkám 
a videozáznamu jsme se mohli 
dozv�d�t, jak žijí lidé na vesnicích 
a v kmenech. Mají úpln� odlišný 
život než my. Žijí pro nás v ne-
p�edstavitelných podmínkách. Ze 
všech stran obklopeni vodou, do 
které vykonávají svoji pot�ebu, myjí 
se v ní a nebo perou prádlo. Dalo 
by se �íci, že si žijeme jako 
v bavlnce a máme se jako prasata 
v žit�. 

Kmeny v Indonésii se od nás liší 
i svou zajímavou kulturou. Tanec 
i zp�v je moc exotický. Zdálo se 
mi, že tanec je unavující a fyzicky 
náro�ný. Asi bych ho nezvládla. 
Samoz�ejm� tam žije i spousta 
zajímavých zví�at. Dozv�d�li jsme 
se spoustu zajímavého o život� 
varan�, hroch�, krokodýl� 
a dalších exotických živo�ich�. 
Celé vyu�ování bylo zakon�eno 
krátkým sest�ihem všeho, co jsme 
se nau�ili, a remixem hudby, který 
každého zaujal. 

Celý program se mi líbil, protože 
mne zaujal smysluplný výklad 
moderátor�. Videozáznam nás 
vtáhnul p�ímo do Indonésie. Na 
tomto programu se mi líbí, že se 
n�co nau�ím, aniž bych cokoliv 
�etla nebo listovala encyklopedií. 
Indonésie je moc krásné místo 
a pro nás Evropany velmi exotické. 
Jediné, co mne na tom všem mrzí, 
je, že p�íští rok už neuvidím další 
výpravu do Austrálie. 

Martina Lama�ová 
 



Zpátky do minulosti 

Kdo byla Milada Horáková? Co 
spáchali komunisté po 2. sv�tové 
válce? Práv� na tyto otázky nám 
odpov�d�l Mons. Václav Dvo�ák, 
který spolu s páterem Janem 
Kuníkem p�išli spolu s námi zhléd-
nout dokumentární film o Dr. 
Milad� Horákové. Vzácná ná-
všt�va se uskute�nila v rámci 
projektu P�íb�hy bezpráví, který 
prob�hl na mnoha školách v celé 
naší zemi. Mons. Dvo�ák se ne-
styd�l mluvit otev�en� o své mi-
nulosti, a také proto si ho b�hem 
krátké chvíle všichni oblíbili. Do-
konce i já. A také mi nevadilo, že 
jsem p�išel o t�locvik, který mám 
tak rád. Beseda pro nás m�la da-
leko v�tší význam než n�jaké b�-
hání za mi�udou!  

Martin Viktora 
 
Dokumentární film vehnal mno-

hým slzy do o�í. Poté se mons. 
Dvo�ák rozpovídal. Povídal dlouho. 
M�l toho tolik na srdci, že bychom 
tam klidn� mohli sed�t ješt� dnes. 
�lov�k si �ekne, že to musela být 
nuda. Omyl! Tento �lov�k dokázal 
vypráv�t s takovým zaujetím 
a vervou a p�es vážnost chvíle 
i vtipn�. Když jsem slyšela, co 
všechno si prožil, musela jsem se 
styd�t. Styd�t za to, jak si žiju já 
sama a že si ješt� dovolím st�-
žovat. 

Lucie Smetanová 
 
S Mons. Dvo�ákem jsme strávili 

celé t�i hodiny. Slyšela jsem už 
spoustu hrozných historek z války, 
ale je to úpln� n�co jiného, když 
máte pár metr� od sebe �lov�ka, 
který prožil peklo. Když vypráv�l, 
naskakovala mi husí k�že. Divila 

Mons. V. Dvo�ák � foto J. Honza 

jsem se, jak mohl p�ežít komunis-
tické týrání. Jsem ráda, že jsem se 
narodila do lepší doby a ne o 60 let 
d�íve. 

Martina Lama�ová 
 
V dob� komunismu bych žít ne-

cht�la, protože mít vlastní názor, 
který bych v sob� musela dusit, 
abych se náhodou nedostala na 
seznam odsouzených k smrti za 
vlastizradu, mi p�ipadá jako ne-
smysl.  

Erika Kubelová 
 
Vypráv�ní Mons. Dvo�áka m� 

natolik omámilo, že jsem ani ne-
vnímala okolí. Ale nebyla jsem 
sama. Jen hlas kn�ze prorážel 
hrobové ticho. Já osobn� ho obdi-
vuji, protože Jim dokázal odpustit 
a dnes se dokáže zasmát i krutým 
historkám ze svého barvitého ži-
vota. Ur�it� si z toho každý odnesl 
pravdu, že lidská práva jsou po-
klad, který by se nem�l krást.  

Lucie Krej�ová 

Zachra� dít�! 

UNICEF – D�tský fond OSN byl 
založen jako mezivládní organi-
zace roku 1946. Je rozší�ena ve 
více než 160 zemích. Tato organi-
zace podporuje život d�tí 
v chudých zemích. Pomoci mohou 
ale i d�ti ze zemí, kde je o n� 
dob�e postaráno. Proto 6. t�ída 
vyrábí panenku. Až bude panenka 
ušitá a hotová, dá se na internet 
do dražby. Když si panenku n�kdo 
koupí, tak ji adoptuje. Peníze, 
které adoptivní rodi� zaplatil, se 
použijí na záchranu skute�ných 
d�tí. UNICEF za n� nakoupí o�ko-
vací látky proti šesti hlavním smr-
telným chorobám a dopraví je do 
zemí, které nejsou schopné tyto 
v�ci pro své d�ti zajistit. Ur�it� se 
tak zachrání mnoho d�tí p�ed jis-
tou smrtí. Každou minutu um�e 
více než jedno dít�. My všichni 
m�žeme jejich utrpení zmírnit tím, 
že panenku adoptujeme. 

Panenky by m�ly být oble�eny 
v národních kostýmech. Na barv� 
k�že nezáleží. Vždy� je jedno, 
jestli je to Romka nebo úpln� bílá 
�eška. O to p�ece v�bec nejde. 
Hlavn� když zachráníme nemocné 
d�ti p�ed smrtí. 

Lenka Dražilová 
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Draci a dra�ice � foto Irena B�tíková 

Draci a dra�ice 

Poslední den p�ed  prázdninami 
jsme využili krásného odpoledne. 
D�ti z družiny si vyšly s draky 
i s dra�icemi na fotbalové h�išt�. 
N�kte�í draci m�li s létáním malé 
problémy. Nakonec však lítali draci 
i d�ti. 

Irena B�tíková 


